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Zusammenfassung

        
Die Sinus Sigmoideus-Thrombose ist eine relativ seltene Erkrankung. Sie kann in septischer und in blander Form auftreten und ist in letzterer Form oft asymptomatisch. Zur Diagnostik stehen Angiogramm, Computertomogramm und Kemspintomographie zur Verfugung. Die Therapie wird in Abhängigkeit von der Grunderkrankung festgelegt. Zwischen 1985 und 1990 wurden an den HNO-Universitätskliniken Freiburg und Mainz 6 Patienten mit einer Sinus Sigmoideus-Thrombose stationär behandelt. Anhand dieser Fälle werden unsere Erfahrungen hinsichtlich dieses seltenen Krankheitsbildes vorgestellt.


      
        
Summary

        
Thrombosis of the sigmoid sinus is a relatively uncommon illness. It may present in a septic or bland form, and the latter is more or less asymptomatic. Angiography, computerised tomography and magnetic resonance imaging are all at our disposal for diagnosis of both types of thrombosis, and proper diagnosis of the specific form of sinus thrombosis will determine the required therapy. Between 1985 and 1990 six patients with sigmoid sinus thrombosis were treated at the Departments of ENT, Johannes Gutenberg University, Mainz and Albert Ludwig University, Freiburg, Germany, on an in-patient basis. By means of these cases we present our experience with this uncommon condition.


      

Schlüsselwörter

Sinus Sigmoideus-Thrombose - Symptome - Behandlung
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Sigmoid sinus thrombosis - Symptoms - Treatment
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